
اقتصادی 6

گروه اقتصادی -سیدصالح هندی، 
مدیر اکتشــاف شرکت ملی نفت ایران در 
یک نشست خبری به مرور گزارش اخیر 
مؤسســه وودمکنزی از آمار اکتشاف های 
نفت و گاز جهان و تشــریح موفقیت ایران 
در این حوزه پرداخت و گفت: شرکت ملی 
نفت ایران توانســت با وجود رویارویی با 
تحریم های ظالمانه و در شــرایطی کاملًا 
نابرابــر، رتبه نخســت جهــان را از نظر 
میزان کشــف ذخایر هیدروکربوری قابل 

استحصال به خود اختصاص دهد.
جهــان؛   ۲۰۱۹ اکتشــافات 
ســرمایه گذاری کمتــر و موفقیت 

بیشتر
وی بــا بیان اینکه در همه جهان دنیا 
با کاهش قیمت نفــت و یا کمبود بودجه 
در شــرکت های نفتی، نخستین جایی که 
بودجه آن کاهش می یابد بخش اکتشــاف 
اســت، با این وجود کاهشی در هزینه های 
اکت شــافی صنعت نفت ایران رخ نداد، 
عنــوان کرد: باوجود کاهــش هزینه های 
اکتشــافی در شــرکت های اکتشــاف و 
تولید جهــان، با این حال ســال ۲۰۱۹ با 
موفقیت های اکتشافی زیادی همراه بود و 
حفاری در مجموع ۶۰۰ چاه اکتشــافی در 
این سال، منتج به کشف بالغ بر ۲۲۰ میدان 
یا مخزن هیدروکربوری در جهان شــد. بر 
اساس گزارش وودمکنزی، اکتشاف های 
سال ۲۰۱۹ دو برابر اکتشافات سال ۲۰۱۸ 
بوده و مقدار کشــفیات سال ۲۰۱۹ در پنج 

سال گذشته بی سابقه بوده است.
اکتشــافات  حرکــت 
هیدروکربــوری جهان به ســمت 

کشف گاز
مدیر اکتشــاف شــرکت ملی نفت 
ایران ادامه داد: این گزارش نشــان می دهد 
اکتشــاف ها در جهان بیشتر به سمت گاز 
در حرکت اســت؛ کمااینکه ۷۵ درصد از 
کشــفیات ســال ۲۰۱۹ نیز به کشف گاز 
اختصاص داشته اســت. به گفته هندی، 
بــا تلاش همکاران صنعــت نفت به ویژه 
کارکنان تلاشگر مدیریت اکتشاف شرکت 
ملی نفت ایران، رتبه های نخســت و سوم 
از میان ۲۰ کشف بزرگ نفت و گاز دنیا به 
ایــران اختصاص یافت به طوری که میدان 
گازی ارم با ذخیره قابل اســتحصال معادل 

۲.۷ میلیارد بشکه، عنوان نخستین کشف 
بــزرگ دنیــا را به دســت آورده و مخزن 
نام آوران با ذخیره قابل استحصالی بالغ بر 
۲.۲ میلیارد بشکه نفت در جایگاه سومین 
کشف بزرگ دنیا در سال ۲۰۱۹ قرار گرفته 

است.
میــان  ایــران  درخشــش 

شرکت های مطرح نفتی دنیا
وی ادامــه داد: رتبه های دوم تا پنجم 
مجمــوع کشــفیات هیدروکربوری قابل 
اســتحصال دنیا به ترتیب به شرکت های 
گازپروم روسیه، بریتیش پترولیوم انگلیس، 
اکســون موبیل آمریکا و نفت فلات قاره 
چین اختصاص یافته؛ به این معنا که ایران 
در جمع شــرکت های بزرگ نفتی دنیا از 
کشــورهای مختلف به ویــژه پنج قدرت 
آمریکا، انگلیس، چین و روســیه، از حیث 
اکتشــاف ها در رتبه نخســت قرار گرفته 

است.
تغییر ذائقه نسبت به خبرهای 

اکتشافی
مدیر اکتشــاف شــرکت ملی نفت 
ایــران با یــادآوری اینکــه از مجموع ۲۰ 
کشف بزرگ جهان در سال ۲۰۱۹، ذخیره 
قابل استحصال ســه کشف، کمتر از ۵۰۰ 
میلیون بشــکه نفت بوده است، گفت: این 
درحالی است که ما چنین اعدادی را در ایران 
به حساب نمی آوریم و این گزارش جهانی 
نشان می دهد ما نیز باید به تدریج ذائقه خود 
را در خبرهای اکتشافی تغییر دهیم؛ زیرا هر 
یک از این کشــف ها می تواند مایه افتخار 

کشور باشد.
جام اکتشــاف را در خانه نگه 

می داریم
هندی با بیان اینکــه امیدوارم منابع 
حاصل از این اکتشــاف ها تبدیل به ثروت 
شوند و نه هزینه، گفت: امیدواریم با ادامه 
تلاش ها بتوانیم جام برتری اکتشافات را در 
کشور نگه داریم که با توجه به فعالیت هایی 
که هم اکنون در حوزه اکتشــاف در کشور 
در حال اجراست، دستیابی به موفقیت های 
اکتشافی در سال آینده نیز دور از دسترس 

نیست. 
وی درباره اقدام هایی که در سال ۹۸ 
ازسوی مدیریت اکتشاف شرکت ملی نفت 
ایران انجام شده است، توضیح داد: پارسال 

در مجموع ۱۸ هزار متر حفاری اکتشــافی 
در قالــب ۱۷۰۰ دکل روز )۶۰ دکل مــاه( 
انجام و چهار چاه اکتشــافی تکمیل شــد 
که دو چاه آن، به کشــفیات ارم و نام آوران 
انجامید و نام ایران را در جایگاه نخســت 
اکتشافات هیدروکربوری جهان قرار داد. 
مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران با بیان 
اینکه در ســال ۹۹ فعالیت های اکتشافی به 
شکل گســترده تر دنبال می شود، گفت: از 
میان ۶ چاه اکتشــافی که قرار است امسال 
نهایی شــود، سه چاه نهایی شده و از میان 
۸ چاهــی که آغاز حفاری آن در ســال ۹۹ 
برنامه ریزی شــده نیز حفاری ۲ حلقه چاه 

آغاز شده است.
گرگان و مغــان؛ موقعیت های 

اکتشافی جدید
هندی از ورود اکتشــاف به مناطق 
جدید خبر داد و افزود: امسال حفاری یک 
چاه در گرگان )هیرکان( با هدف کشف گاز 
و یک چاه در مغان با هدف کشف نفت در 
دستور کار است که با توجه به دوری شمال 
شرق کشور از عسلویه به عنوان محل اصلی 
تولید گاز و همچنین ارسال نفت جنوب به 
پالایشگاه تبریز، هر دو موقعیت اکتشافی 
برای کشور اهمیت راهبردی دارند. ضمن 
اینکه اگر در گرگان گاز کشــف شود، افق 
اکتشافی جدیدی پیش روی صنعت نفت 

ترسیم می شود.
به گفته این مقام مســئول، مدیریت 
اکتشــاف شرکت ملی نفت ایران در حوزه 
ژئوفیزیک هم فعالیت های گسترده ای دارد 
و هم اکنون ســه پروژه لرزه نگاری پانیذ، 
باشــت و دره گز را دنبال می کند. مدیریت 
اکتشاف در عملیت غیرلرزه ای نیز رکورد 
ثبت کرده است و به زودی ابرپروژه دشت 
آبادان را به سرانجام می رساند و در کپه داغ 
نیز در فاصله دره گز تا سرخس فعالیت های 
خود را دنبال می کند؛ ضمن اینکه دو پروژه 

جازموریان و بستان آباد نیز در مرحله تجهیز 
کارگاه قرار دارند.

پیام موفقیت اکتشــافی ایران 
چیست

مدیر اکتشــاف شــرکت ملی نفت 
ایران تاکید کرد: فعال بودن حوزه اکتشاف 
در صنعــت نفــت ایران دو پیام اساســی 
دارد؛ نخســت اینکه صنعت نفت کشور 
ما زنده و ســرحال اســت. زیرا اکتشاف، 
کســب و کاری دیربازده، همراه با ریسک 
بالا و ســرمایه گذاری زیاد است که پس از 
مدت طولانی به نتیجه می رســد بنابراین 
وقتــی صنعت نفت ایران روی اکتشــاف 
ســرمایه گذاری می کند، پیامش این است 
که به آینده خود امیدوار اســت. دوم اینکه 
با وجود تمام تحریم ها و سختگیری های 
صنعت نفت چنین موفقیتی حاصل شده 
است و نشــان می دهد ما تسلیم نشده ایم 
و بــه قول وزیر محترم نفــت، رو به قبله 

نمی شویم.
تمایلی به تحریــم نداریم اما 

تسلیم نمی شویم
هنــدی یادآوری کــرد: ما از تحریم 
خوشمان نمی آید؛ تمایلی به تحریم نداریم 
و دوست داریم در فضایی باز با همه جهان 

کار کنیم، اما موفقیت ما در حوزه اکتشاف 
نشــان داد حتی بــا وجود شــدیدترین 
تحریم هــا نیز به راه خــود ادامه می دهیم. 
اینکه صنعت نفت ایران با وجود رویارویی 
با مضیقه ها و مشکلات فراوان به موفقیت 
اکتشــافی دست یافته است، نشان می دهد 
ما با خوداتکایی و خودباوری، شــعار »ما 
می توانیم« را به »ما توانستیم« تبدیل کردیم.

قدردانی از کارکنان تلاشگر و 
گمنام مدیریت اکتشاف

وی ادامــه داد: ایــن افتخار مربوط 
به کارکنــان زحمتکش و گمنام مدیریت 
اکتشاف است که کمتر در افتتاحیه ها آنها را 
می بینید و وقتی به طور مثال فاز چندم پارس 
جنوبــی یا فلان میدان نفتی به بهره برداری 
می رسد، برایشــان روبانی پاره نمی شود؛ 
همچنین جا دارد از مدیران پیشین مدیریت 
اکتشاف هم قدردانی کنم که تلاش های آنها 
بی شک در این موفقیت اثرگذار بوده است. 
هندی از حماســه آفرینی دلیرمردان 
ایران در آســتانه چهلمین سالروز شروع 
جنگ تحمیلی نیز یاد کرد و یاد شــهدای 
جنگ تحمیلی را گرامی داشــت و گفت: 
هشــت ســال دفاع مقدس به ما یاد داد که 
سختی ها تمام خواهد شد و به قول معروف، 

روســیاهی به ذغال خواهد ماند و شرایط 
سختی که ظالمانه برای ایران ایجاد کردند، 

سپری خواهد شد.
امضــای قــرارداد بلوک های 
اکتشافی با شــرکت های ایرانی به 

زودی
مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران 
در بخش دیگری از صحبت های خود، به 
ســوالات خبرنگاران پاسخ گفت و درباره 
تعامل با شرکت های خارجی در بلوک های 
اکتشافی گفت: توسعه بلوک های اکتشافی 
موضوعی بود که در سال ۹۷ به طور جدی 
دنبــال کردیم و نشســت مقدماتی برای 
برگزاری مناقصات این بلوک ها را همزمان 
با نمایشگاه بین المللی صنعت نفت همان 
ســال با حضور گســترده شــرکت های 
خارجی برگزار کردیم که متأســفانه این 
رونــد با خروج آمریــکا از برجام متوقف 
شد. البته تحریم ســبب شد شرکت های 
ایرانی جــرأت و به این حوزه ورود کنند. 
بنابراین هم اکنون در هیچ بلوک اکتشــافی 
همکاری با شــرکت های خارجی نداریم 
اما تفاهم هایمان با چند شــرکت ایرانی به 

امضای قرارداد نزدیک است.
ارم در برنامه توسعه

هندی درباره برنامه توسعه کشفیات 
جدید ایران )ارم و نــام آوران( با یادآوری 
اینکه بحث توســعه در مدیریت اکتشاف 
دنبال نمی شــود، در جایگاه عضو هیئت 
مدیره شــرکت ملی نفــت ایران گفت: بر 
اساس برنامه جامع توسعه گاز کشور، میدان 
ارم در برنامه توسعه قرار گرفته است زیرا 
به خطوط اصلی انتقال گاز نزدیک است و 
گاز آن هم شیرین است و فرآورش چندانی 
نمی خواهد. لایه مخزنی نفتی نام آوران هم 
در ذیل توسعه میدان هایی مثل آب تیمور، 
ســپهر، جفیر و … توسعه خواهد یافت.

وی درباره تعداد کنونی دکل های حفاری 

اکتشافی فعال گفت: اکنون ۶ دکل فعال در 
دشت آبادان، خلیج فارس و دزفول داریم 

که تا پایان امسال به هشت دکل می رسد.
اکتشافات در کل ایران زیر نظر 

مدیریت اکتشاف
وی درباره پــروژه لرزه نگاری که از 
سوی نفت مناطق مرکزی در حال پیگیری 
است، توضیح داد: این پروژه نیز با هماهنگی 
مدیریت اکتشــاف در حال اجراست و در 
مجموع کار اکتشــافی در کل کشور به جز 
دریای خزر، با مدیریت اکتشــاف شرکت 
ملــی نفت ایران اســت.وی درباره پروژه 
اکتشافی در بلوک گرمسار، به تداخل های 
کار با سازمان محیط زیست و عدم مجوز 
بــرای ادامه فعالیت اکتشــافی در آن نقطه 
اشــاره کرد و افزود: هم اکنون در آن منطقه 

فعالیتی نداریم.
فاصلــه فناورانه زیاد ایران با 

دنیا در حوزه اکتشاف
هنــدی، هزینــه حفاری هــر چاه 
اکتشــافی را به همراه خدمات جانبی آن 
حــدود ۱۵ تا ۲۰ میلیــون دلار عنوان کرد 
و درباره وضع صنعت اکتشــاف از حیث 
فنــاوری، به محدودیت هــای فناورانه به 
لحاظ سخت افرازی اشــاره کرد و گفت: 
دســتگاه ها و تجهیزات جدید وارد کشور 
نمی شــود و به طور طبیعــی پیمانکاران 
ضعیف می شوند؛ بنابراین فاصله ما در این 

بخش با دنیا بی شک زیاد است.
وی درباره اهمیت تداوم فعالیت های 
اکتشافی با توجه به ضرورت ارتقای جایگاه 
ایران در منطقه گفت: همانطور که می دانید 
می توانیم افزایش ضربتی تولید نفت داشته 
باشــیم اما نمی توانیم اکتشاف را به شکل 
ضربتی افزایش دهیم؛ بنابراین باید طوری 
عمل کرد که بتوانیم جایگاه خود را در حوزه 

اکتشاف در جهان حفظ کنیم.
بهره مندی  برای  برنامه ریزی 
از تــوان بخش خصوصی در حوزه 

ذخایر نامتعارف
مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران 
درباره فعالیت های مدیریت اکتشــاف در 
حوزه ذخایر نامتعارف، با اشاره به اینکه این 
فعالیت ها محدود به شناسایی است، توضیح 
داد: منابــع غیرمتعارف هیدروکربوری در 
کشور شناسایی شده و در حال حاضر تقریباً 

مطمئنیم کــه در چه جاهایی از این ذخایر 
برخورداریم، اما از آنجا که شاید فعالیت در 
این حوزه برای کشــور در اولویت نباشد، 
موضوع بهره مندی از بخش خصوصی در 
این بخش مثل الگوی معادن دنبال می شود.
هندی دربــاره ظرفیت های قانونی 
موجــود برای اتخاذ ایــن رویکرد گفت: 
مشــکل قانونی وجود ندارد زیرا معدن و 
نفت هر دو جزو انفال هســتند و همانطور 
که پروانه اکتشــاف در بخش معدن صادر 
می شود، می توان در بخش نفت نیز با چنین 
الگویی حرکت کــرد اما اگر هم در جایی 
قانون چنین ظرفیتی ایجاد نکرده باشد، نیاز 
به رایزنی های بیشتر و دریافت مجوزهای 

لازم وجود دارد که پیگیری می شود.
صنعت نفت دست بسته نیست
وی درباره محدودیت های صنعت 
نفت ناشــی از تحریم عنوان کــرد: ما در 
صنعت نفت دست بســته نیستیم که اگر 
دست بســته بودیم پس از بیش از ۴۰ سال، 
هنوز نوک پیکان تحریم به سمت صنعت 
نفــت ایران نبود؛ البته متأســفانه در داخل 
کشور هم برخی به دشمن بل می دهند. آنچه 
مسلم است ما به لحاظ شرعی و اخلاقی و 
عرفی مجاز نیستیم ناامید شویم و اگر ناامید 

شویم، به طور حتم شکست می خوریم.
هندی با بیــان اینکه قبول دارم همه 
چیز در کشــور بــر وفق مراد نیســت و 
مشکلات بســیار است، افزود: اینکه گفته 
شــد نفت را سر ســفره مردم می آوریم از 
ابتدا از طرف همان کســی که مطرح شد، 
شعار عوام فریبانه ای بود. نفت و گاز، فردای 
کشــف سر سفره مردم نمی آید اما درست 
است که این منابع باید اثر خود را بر سطح 
زندگی و کیفیت زندگی مردم نشــان دهد 
کــه این موضوع هم به طور طبیعی متأثر از 
سیاست های کلان کشور دنبال می شود البته 
نباید فراموش کنیم کشور در چه شرایطی 

قرار دارد. 
وی ابــراز امیــدواری کرد که وضع 
اقتصادی کشــور بهبود یابد؛ اقتصاد مبتنی 
بــر نفت و نه متکی بــر نفت تحقق یابد و 
همانطــور که رهبر معظــم انقلاب تاکید 
داشــته اند روزی برسد که اگر کشور اراده 
کرد تولید نفت خود را متوقف کند، چنین 

امکانی وجود داشته باشد.

مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران  تشریح کرد:

جایگاه نخست ایران در اکتشاف نفت و گاز در شرایطی نابرابر

گروه اقتصادی - عبدالناصر همتی 
در جلســه دوره ای خود با مدیران عامل 
بانک ها ضمن تقدیر از عملکرد شــبکه 
بانکی در مقوله های کنترل نقدینگی، بازار 
بین بانکی، پرداخت تســهیلات مبارزه با 
کرونا، قرض الحســنه ازدواج جوانان و 
خصوصا بخش های پیشــران و صنایع 
کوچک و متوسط، بر لزوم تداوم انسجام 
و حمیت در همه ارکان اقتصادی کشــور 
بــرای مواجهه موفقیت آمیز با شــرایط 

جنگ اقتصادی تاکید کرد.  
وی به وضعیت نرخ ارز در روزهای 
اخیر اشــاره کرد و گفــت: آمریکا تمام 

تــلاش خود را در ایــن روزها به خرج 
داده اســت و نهایت جنگ روانی و فشار 

آنها، همین شــرایطی است که این روزها 
شاهد هستیم.

همتی ضمن اشــاره به اخبار ناشی 
از گشــایش های ارزی اظهــار کرد: در 

حــوزه بین المللــی رایزنی هــای ما در 
بعضی کشورها در آستانه ثمردهی است 

و از طــرف دیگر میزان صادرات نفت و 
فرآورده های آن بهتر و روند بازگشت ارز 
صادرکنندگان ســرعت گرفته که هرسه 
این عوامل تاثیرات مثبتی خواهند داشت؛ 
بر همین مبنا از بانک ها هم می خواهیم به 
انتقال و در دسترس قرار دادن منابع ارزی 
برای نیازهای تعریف شده ادامه دهند.  

طبق اعلام بانــک مرکزی، رئیس 
شــورای پول و اعتبــار تاکید کرد: آنچه 
نظام بانکی در شــرایط مبــارزه با کرونا 
انجام داد یک اقدام تحســین برانگیز بود 
که توانستند در همان ابتدای شیوع کرونا 
۲۳ هــزار میلیارد تومان تســهیلات در 

اختیار خانوارهای یارانه بگیر قرار دهند 
و همین امر قدردانی رئیس جمهوری را 

به دنبال داشت.
رئیــس کل بانک مرکــزی ضمن 
برحذر داشتن بانک ها از رشد بی محابای 
ترازنامه  افزود: بانک هــا باید به گونه ای 
عمــل کنند که رشــد ترازنامه شــان را 
متناســب با وضعیت ترازنامه و ریسک 
بانک تنظیم کنند و به بانک مرکزی برای 

کنترل نقدینگی کمک  کنند.
همتی با اشــاره به عملکرد بانک ها 
در خصوص تســهیلات تکلیفی خرید 
تضمینــی گندم گفــت: بانک ها تاکنون 
۸۵۰۰ میلیــارد تومــان در ایــن زمینه 
پرداخت کرده اند که تا رســیدن به نقطه 
هدف و پایان این تکلیف، راه زیادی باقی 

نمانده است.
وی تصریــح کرد: شــبکه بانکی 
در یــک ماه و نیم اخیر برای تســهیلات 
کرونایی واحدهای کسب و کار اقدامات 
خوبی انجام داده اند و ۴۴۰۰ میلیارد تومان 
تسهیلات پرداخت کرده اند و لازم است 
در مقوله تسهیلات ودیعه مسکن نیز آن 
بخــش از کار که به عهده شــبکه بانکی 
اســت از جمله روند بررسی پرونده ها را 

تسریع بخشند و شــرایط پرداخت این 
سرفصل تســهیلات را منطبق با ضوابط 
ســتاد ملی مبــارزه با کرونا با ســرعت 

بیشتری پیش ببرند.
رئیــس کل بانک مرکــزی بر لزوم 
توجــه بیشــتر شــبکه بانکی بــه طرح 
گواهی اعتبــار مولــد )گام( تاکید کرد 

و افــزود: این طــرح از جمله طرح هایی 
اســت که متناســب با شــعار ســال و 
جهــش تولیــد می توانــد از واحدهای 
تولیدی کوچک و متوســط حمایت های 
جدی کند و بر همین اســاس ضرورت 
 دارد بانک هــا بیــش از گذشــته به آن 

بپردازند.

همتی گفت: شرایط پیوستن بانک 
هــای خصوصی به طرح گام را به زودی 

فراهم می کنیم.
در ایــن جلســه، مدیــران بانکها 
ضمن طرح مســائل و مشــکلات خود 
پیشنهادهایی برای پیشــبرد امور بانکی 

ارائه کردند.

مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران، گفت: این شرکت با ثبت یک چهارم مجموع اکتشاف های جهان در سال ۲۰۱۹، توانست در رتبه نخست دنیا 
در زمینه اکتشاف قرار گیرد.

گروه اقتصادی - مدیرعامل شرکت 
تولید نیروی برق اســتان هرمزگان گفت: 
در راستای عمل به فرمایشات مقام معظم 
رهبری درخصوص نامگذاری سال ۹۹ به 
نام سال جهش تولید، کارکنان و همکاران 
صنعت برق در حــوزه های تولید، انتقال 
و توزیع در شــرکت های مادرتخصصی 
تولید نیروی برق حرارتی و توانیر با تلاش 
و همت خود توانســتند از پیک مصرف 
تابســتان ۹۹ عبور کند. رضــا مهرانی در 
جمع خبرنگاران، افــزود: با توجه به نیاز 
شبکه سراسری به تامین انرژی پایدار، در 

پنج ماهه نخســت امسال میزان تولید برق 
نیروگاه های دولتی و خصوصی اســتان 
هرمزگان از مرز ۶ میلیون مگاوات ساعت 
گذشــت. نیروگاه های بخار بندرعباس و 
سیکل ترکیبی ایسین به ترتیب ۲۱۷۶۸۳۵ 
مگاوات ســاعت و ۱۳۹۸۴۰۶ مگاوات 
ســاعت انرژی خالص به شبکه سراسری 
تحویــل داده اند. وی با اشــاره به افزایش 
۱۰ درصدی رشد تولید انرژی در سال ۹۹ 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته، افزود: 
نیروگاه ســیکل ترکیبی ایسین با رشد ۲۶ 
درصدی بیشترین افزایش تولید انرژی در 

۵ ماهه نخست امسال را به خود اختصاص 
داده است. مهرانی در ادامه با توجه به سهم 
۹۸ درصدی نیروگاه های حرارتی در تولید 
برق استان تصریح کرد: نیروگاه های خلیج 
فارس، گازی پاســارگاد قشم و هرمز نیز 
در مجموع ۲۷۰۵۷۴۶ مگاوات ســاعت 
انرژی خالص در ۵ ماهه نخســت سال به 
شبکه سراسری تحویل داده اند. مدیرعامل 
شرکت تولید نیروی برق استان هرمزگان 
در پایــان با تقدیر و تشــکر از همراهی و 
همکاری هم اســتانی های عزیز در زمینه 
مدیریت مصرف، اضافه کرد: در تابســتان 

امسال به دلیل شیوع ویروس کرونا و لزوم 
تامیــن برق مراکز درمانی و وجود گرمای 
طاقت فرسای استان در تابستان، مسئولیت 
خدمتگزاران مردم در عرصه تولید، انتقال 
و توزیع برق بســیار بالا بوده که همکاری 
همیشــگی مردم فهیــم و تلاش و همت 

مضاعف همکاران نیروگاه، کار و فعالیت 
در تمامــی ایام اعمال محدودیت و فاصله 
گذاری های اجتماعی بــدون وقفه ادامه 
داشــته تا چــراغ درمان خاموش نشــود 
و خللــی در کار مدافعان عزیز ســلامت 

بوجود نیاید.

گروه اقتصــادی - رئیس و نائب 
رئیس اتاق اصناف مرکز استان طی دیداری 
با رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس 
ضمن پیگیری مطالبات بازاریان، خواهان 
تجدید نظر در محاســبه عوارض نجومی 

شهرداری در حوزه صنوف شدند.
عبدالمجید جلالی با حضور در دفتر 
شورای اسلامی شــهر بندرعباس ضمن 
دیدار با اسلام باوقار مشکلات حوزه بازار 
و مطالبات اصناف را تشریح و اظهار کرد: 
افزایش بیــش از ۳۰۰ درصدی عوارض 
شــهرداری در بخش واحدهای صنفی در 
شــرایط کنونی نابودی صنوف را به دنبال 
دارد.وی اصلی ترین مشــکل موجود در 
روابط بین اصناف و سازمان های خدماتی 

استان را عدم شفافیت دانست و عنوان کرد: 
امیدواریم بتوانیم با تعامل بیشــتر در رفع 
موانع همکاری با هدف توسعه روابط ببن 
دستگاهی در راستای افزایش کیفی و کمی 
خدمــات تلاش کنیم. رئیس اتاق اصناف 
مرکز اســتان هرمزگان بــا تاکید بر لزوم 
بررسی و نظارت شــورای اسلامی شهر 
بندرعباس در زمینه اخذ عوارض پسماند 
از صنوف این شهر، ادامه داد: نگاه یکسان 
بــه واحدهای صنفی در اجرای این قانون 
عادلانه نیســت، چرا که تولید پسماند در 
واحدهای طلافروشــی و میوه فروشی از 
نظر حجم غیر قابل قیاس است.جلالی در 
ادامه ضمن تشکر از تصمیمات و اقدامات 
مجموعه شورای اسلامی شهر و شهرداری 

بندرعباس در اجــرای طرح های بزرگ 
صنفی شهرستان نظیر بازار ماهی فروشان، 
میدان میره و تره بــار و مجتمع بنکداران 
بندرعباس تصریح کرد: تعامل و همکاری 
مدیران دســتگاه های متولی شهر وبازار 
به توســعه خدمات و در نهایت معیشت 
شــهروندان منتهی می شود.اسلام باوقار، 
رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس نیز 
در ادامه این نشســت بیان کرد: طبق برنامه 
ریزی های انجام شــده در سنوات حضور 
بنده در شــورا، تلاش کردیم تا عوارض 
شهرداری در حوزه صنوف بر مبنی متراژ 
واحد صنفــی اخذ شــود.وی ادامه داد: 
برنامه شورای شهر برای افزایش عوارض 
واحدهای صنفی با رشد ۱۰ درصدی بود 

اما،  مشکل اصلی در بحث نرخ منطقه ای 
اتفاق افتاده و با افزایش بی رویه نرخ منطقه 
ای شــاهد افزایش بیش از  ۳۰۰ درصدی 
عوارض هســتیم. باوقار با تاکید بر اینکه 
تلاش و نظارت ما در شــورا بر شــفافیت 
تعرفه های شهرداری در تمام حوزه ها بوده 
است، تصریح کرد: برای عوارض نرخ پایه 
در نظر گرفته شــده است و برای اینکه در 
حق اصناف اجحافــی صورت نگیرد در 
مجتمع های تجاری، عوارض بر اســاس 
متــراژ و طبقه ای اســت که واحد مد نظر 
واقع شده با در نظر گرفتن تخفیف محاسبه 
می شــود.رئیس شــورای اسلامی شهر 
بندرعباس افزایش نرخ منطقه ای یکی از 
عوامل افزایش عوارض شهرداری دانست 

و عنــوان کرد: بر اســاس فرمول موجود، 
نرخ منطقه ای و موقعیت جغرافیایی واحد 
صنفی در محاســبه عوارض شــهرداری 
در نظر گرفته شده اســت.وی در ادامه با 
تاکید بر اینکه بایستی صنوف با شهرداری 
همکاری بیشتری داشته باشد، خاطرنشان 
کــرد: امیدواریم صنــوف نرخ علی راس 
واحدهــای خود را در اختیار شــهرداری 
قرار دهند.رئیس شــورای اســلامی شهر 
بندرعبــاس نــوع خدمات صنــوف و و 
اطلاعــات واصلــه از واحدهای صنفی 
را در محاســبه عوارض شــهرداری موثر 
دانست و افزود: شهرداری برای تایین نرخ 
عوارض سال ۱۴۰۰ از نماینده اتاق اصناف 
بندرعباس به صورت رسمی دعوت و از 

نظرات کارشناســی مدیران این مجموعه 
اســتفاده شــود. باوقار با توصیه به مدیر 
درآمد شــهرداری، اظهار کرد: شهرداری 
با هدف کمک به اصناف، عوارض ســال 
۹۷و ۹۸ و ۹۹ یک واحد صنفی را محاسبه 
و پس از مقایســه، حد وسط این عوارض 

را در نظر بگیرد. 
وی در بخــش دیگری از ســخنان 
خود با درخواســت از اتاق اصناف برای 
همکاری در زمینه زیباسازی ورودی های 
شــهر بندرعباس اظهار کرد: درخواست 
داریم جلســه مشــترکی با حضور اتاق 
اصنــاف و اداره راهداری و شــهرداری 
 با هدف ســاماندهی ورودی های شــهر 

تشکیل شود. 

گروه اقتصادی - رئیس کمیســیون 
اقتصــادی نحوه عرضه خودرو در بورس را 
تشریح کرد. محمدرضا پورابراهیمی داورانی 
درباره »طرح ســاماندهی بــازار و صنعت 
خودرو« و تاثیر استفاده از ظرفیت بورس بر 
ساماندهی این حوزه، گفت: قیمت گذاری 
خودرو ارتباط چندانی با محل عرضه ندارد 
بلکه بحث اصلی این است که تغییرات نرخ 
ارز چــه تاثیری در بهای تمام شــده تولید 
خودرو دارد. رئیس کمیسیون اقتصادی ادامه 

داد:باید مشــخص شود که از قیمت کنونی 
خــودرو چه میزان حباب بــوده و افزایش 
تولید، تــا چه میزان می توانــد قیمت ها را 
منطقی کند.براساس بررسی های انجام گرفته 
بخشی از تقاضاها که موجب افزایش قیمت 
شدید خودرو شــده، تقاضای سفته بازی و 
سرمایه گذاری بوده و مصرفی نیست، در دنیا 

نه تنها خودرو کالای ســرمایه ای محسوب 
نمی شــود بلکه مانند برنج، یخچــال و... 

مصرفی است.
نماینــده کرمان با اشــاره بــه اینکه 
مشکلات کنونی نظام اقتصادی موجب شده، 
مردم به دنبال خرید کالاهای مصرفی مانند 
خودرو برای سرمایه گذاری باشند، ادامه داد: 

مادامیکه تقاضای غیرواقعی موجود در بازار 
با روش های واقعی حذف نشود، نگرانی از 

استمرار وضعیت کنونی وجود دارد.
وی با بیان اینکه تاثیر تغییرات نرخ ارز 
در بهای تمام شده تولید خودرو باید محاسبه 
شود، افزود: بهای تمام شده خودرو به همراه 
ســود معقول می تواند مبنای قیمت گذاری 

چهارچرخ ها باشــد و  اگر حذف تقاضای 
غیرواقعی و محاســبه بهای تمام شده تولید 
براســاس تغییرات نرخ ارز مبنا قرار گیرد، 
محل عرضه خــودرو تغییری در قیمت ها 
ایجاد نمی کند. این نماینده مجلس شورای 
اســلامی ادامه داد: ممکن اســت تقاضای 
غیرمصرفی در بازار خودرو، موجب تولید 

مازاد شــود، به این معنا کــه پارکینگ ها به 
محلی برای انباشــت خودرو تبدیل شوند؛ 
تولید خودرویی که اســتفاده نشــده و در 
پارکینگ ها می ماند بــه معنای ایجاد هزینه 
فرصت در اقتصاد کشور است مانند ساخت 
ساختمانی که اســتفاده نمی شود و به مرور 
زمان مستهلک می شود. اگر تقاضای کاذب 
بازار خودرو حذف شــده و تاثیر نرخ ارز بر 
بهای تمام شده تولید آن مشخص شود، بازار 

چهارچرخ ها ساماندهی می شود.

مدیرعامل شرکت تولید نیروی برق استان هرمزگان خبر داد:

گذر موفقیت آمیز نیروگاه های 
هرمزگان از پیک مصرف تابستان ۹۹

رییس کل بانک مرکزی با اشاره به اخبار ناشی از گشایش های ارزی گفت: در حوزه بین المللی رایزنی های ما در بعضی کشورها در آستانه ثمردهی است و از 
طرف دیگر میزان صادرات نفت و فرآورده های آن بهتر شده و روند بازگشت ارز صادرکنندگان سرعت گرفته که هرسه این عوامل تاثیرات مثبتی خواهند داشت.

خبر خوش همتی از گشایش های ارزی و 
بهبود صادرات نفت

آغاز عملیات احداث خط لوله فرآورده نفتی 
بندرعباس - مهرآران

رئیس اتاق اصناف بندرعباس:

افزایش ٣٠٠ درصدی عوارض شهرداری بندرعباس، نابودی صنوف را به دنبال دارد

پورابراهیمی خبر داد؛

نحوه عرضه خودرو در بورس توسط مجلس مشخص شد

گروه اقتصادی -مجری طرح احداث خط لوله فرآورده بندرعباس - مهرآران از آغاز 
عملیات اجرایی این پروژه به عنوان بخشی از خط لوله ۲۶ اینچ در حال احداث بندرعباس 
- ســیرجان - رفســنجان خبر داد.علی خانی پور در این باره گفت: با گذشت دو ماه و نیم از 
آغاز عملیات اجرایی طرح احداث خط لوله فرآورده نفتی گستره بندرعباس تا مهرآران، ۳۵۰ 
هزار متر مکعب خاکبرداری به منظور مسیرسازی اجرای خط انجام شده است که باتوجه به 
برنامه ریزی انجام شده و پیش بینی های لازم با افزایش ماشین آلات سنگین در ماه های آتی، 
تمامی مسیرســازی این خط به طول تقریبی ۲۵۰ کیلومتر تا پایان ســال آتی به پایان خواهد 
رسید.وی افزود: با توجه به راه اندازی فازهای جدید پالایشگاه ستاره خلیج فارس و افزایش 
تولید فرآورده های نفتی این پالایشــگاه، احداث خط لولــه ۲۶ اینچ فرآورده بندرعباس - 
سیرجان - رفسنجان به همراه مجموعه تلمبه خانه ها و پایانه های مسیر با ظرفیت انتقال ۳۰۰ 
هزار بشــکه در روز به شــرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران ابلاغ شد. مجری طرح 
احداث خط لوله فرآورده بندرعباس - مهرآران تاکید کرد: بخش عمده ای از خط لوله جدید 
در مجاورت خط لوله در حال بهره برداری انتقال بنزین تولیدی پالایشگاه های بندرعباس و 
ستاره خلیج فارس و همچنین خط انتقال سراسری گاز احداث می شود، لذا اجرای ایمن و 
بدون حادثه این خط اولویت اصلی عوامل طرح محسوب می شود. خانی پور تصریح کرد: با 
توجه به همزمانی شیوع ویروس کرونا با آغاز عملیات اجرایی این طرح، با رعایت و اعمال 
پروتکل های بهداشتی، حداقل تأثیرگذاری ممکن در همه فعالیت های مهندسی و اجرایی 
طرح محقق شده است، به گونه ای که سه ماه پس از آغاز طرح، صحه گذاری مدارک مهندسی 
به پایان رسید و دیگر فعالیت های مهندسی، خرید و عملیات ساختمان و نصب نیز از رشد 

مطلوبی برخوردار بوده و مطابق برنامه زمان بندی پیش می رود.

آگهی به شرح ذیل اصلاح می گردد:
کمیســیون مربوطــه درســاعت ۱۲ روز 
چهارشنبه مورخ ۹۹/7/۹ در محل سازمان 
عمران شــهرداری بندرعباس تشــکیل و 

پاکات بازگشایی میگردد.       

اصلاحیه آگهی سازمان عمران و بازآفرینی 
فضاهای شهری شهرداری بندرعباس 

مورخ 99/6/26

روابط عمومي و امور بین الملل شهرداري بندرعباس

شــبکه بانکی در یک ماه و نیم اخیر برای تســهیلات کرونایی واحدهای 
کسب و کار اقدامات خوبی انجام داده اند و ۴۴۰۰ میلیارد تومان تسهیلات 
پرداخت کرده اند و لازم اســت در مقوله تسهیلات ودیعه مسکن نیز آن 
بخش از کار که به عهده شبکه بانکی است از جمله روند بررسی پرونده ها 
را تسریع بخشند و شــرایط پرداخت این سرفصل تسهیلات را منطبق 
با ضوابط ســتاد ملی مبارزه با کرونا با ســرعت بیشتری پیش ببرند.
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